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  یادداشت خبرنگار

پای صحبت مردم

کوتاه از شهرستان ها

تبریز - خبرنگار کیهان: 
گفت:  اسلامی کشور  انقلاب  رئیس بنیاد مسکن 
ســیل اخیر در آذربایجان شــرقی به 3 هزار واحد 
در 4 شــهر و 113 روستای این استان خسارت وارد 

کرده است.
علیرضا تابش در نشســت ویژه ستاد بحران کشور در 
اســتانداری آذربایجان شــرقی افزود: از مجموع واحدهای 
مذکــور یک هزار و 814 واحــد احداثی و یک هزار و 186 
واحد تعمیری اســت که این واحدهــای تعمیری نیز باید 

بازسازی اساسی شود.
وی بــا بیان اینکــه 200 و 300 میلیــون ریال برای 
واحدهای آسیب دیده روستایی و شهری تسهیلات پرداخت 
می شــود، اظهار کرد: این تسهیلات در قالب وام های ارزان 
قیمت 5 درصد به صاحبان واحدهای مسکونی روستایی و 
شهری که در جریان سیل استان های آذربایجان شرقی، غربی 

و اردبیل آسیب دیده اند، پرداخت می شود.
رئیس بنیاد مســکن کشــور یادآوری کــرد: علاوه بر 
تسهیلات فوق برای هر واحد روستایی 50 و برای هر واحد 
شــهری 60 میلیون ریال به عنوان کمک بلاعوض از سوی 

دولت پرداخت می شود.
تابش ادامه داد: برای تعمیر واحدهای مسکونی آسیب 
دیــده در اثر ســیل نیز 120 میلیون ریال با نرخ ســود 5 
درصد پرداخت می شــود. وی گفت: تســهیلات مورد نیاز 
برای واحدهای مسکونی آســیب دیده 150 میلیون ریال 
وام بلاعوض و 500 میلیون ریال تسهیلات کم بهره است.

رئیس بنیاد انقلاب اسلامی با اشاره به از بین رفتن وسایل 
زندگی مردم سیل زده اظهار کرد: برای جبران این خسارت 
برای هر کدام از 3 هزار واحد آسیب دیده 20 میلیون ریال 

تسهیلات پرداخت می شود.
تابش اعتبار مورد نیاز برای تامین خســارت تاسیسات 

زیربنایی سیل را 700 میلیارد ریال اعلام کرد و افزود: این 
میزان اعتبار از سوی دولت تامین شده و به زودی در اختیار 

استان آذربایجان شرقی قرار می گیرد.
وی با اشــاره به خســارت وارده بــر واحدهای دامی 
آذربایجان شــرقی بر اثر ســیل اظهار کرد: برای بازسازی 
واحدهای آسیب دیده 100 میلیون ریال پرداخت می شود.

رئیس  بنیاد مســن انقلاب اسلامی مجموع اعتبارهای 
موردنیاز بــرای مناطق ســیل زده را 670 میلیــارد ریال 
تســهیلات، 180 میلیارد ریال وام بلاعوض و 700 میلیارد 
ریال از محل تملک دارایی برای تاسیســات زیربنایی اعلام 

کرد.
تابش با بیان اینکه بازســازی واحدهای آسیب دیده از 
سوی بنیاد مسکن شروع شده است افزود: بازسازی واحدهای 
مسکونی روستای چنار عجب شیر توسط این مجموعه طی 

2 تا 3 ماه آینده اجرا می شود.
وزیر جهاد کشــاورزی هم در این نشست گفت: امسال 
مشکل افت ســطح منابع آب های زیرزمینی در آذربایجان 

شرقی رفع شده است.
محمود حجتی افزود: در ســال زراعی جاری در برخی 
از مناطق این استان سطح آب سفره های زیرزمینی نه تنها 
افت نداشت بلکه بالا نیز آمده و این موضوع اتفاقی مبارک 

و خبری مسرت بخش در بخش کشاورزی است.
حجتی ادامه داد: در جریان سیل اخیر بخش عمده ای 
از تاسیسات زیربنایی کشاورزان از جمله قنوات، کانال ها و 
سایر زیرساخت ها زیر گل و لای مدفون شده و از بین رفته و 
زندگی مردم روستاهای استان های آذربایجان شرقی و غربی 

و اردبیل تحت تاثیر قرار گرفته است.
وی گفت: دولت اهتمام جدی برای رفع مشکلات دارد 
و در این راســتا وزارت جهاد کشاورزی هر آنچه لازم باشد 

در اختیار کشاورزان قرار می دهد.

آغاز بازسازی واحدهای آسیب دیده از سیل 
در آذربایجان شرقی

رئیس اداره اطلاع رســانی و روابط عمومی 
آموزش و پرورش اســتان کرمان گفت: در پی 
تنبیه بدنی یک دانش آموز در یکی از روستاهای 
شهرستان رودبارجنوب، رئیس آموزش و پرورش 

این شهرستان از سمت خود استعفا کرد.
امید ســلاجقه افزود: اســماعیل پهلوانی رئیس 
آموزش و پرورش شهرستان رودبارجنوب با توجه به 
تکرار تنبیه بدنی توسط معلم خاطی در این شهرستان 
در راســتای احترام به افکار عمومی و پاسخگو بودن 
مســئولان در حــوزه تحت مدیریت از ســمت خود 

استعفا کرد.
وی تصریــح کــرد: این اتفاق در روســتای ریگ 
بحرین از توابع شهرســتان رودبارجنوب روی داده و 
معلم خاطی نیز به هیئت رسیدگی به تخلفات اداری 
آموزش و پرورش اســتان کرمان معرفی شده تا طبق 

ضوابط اقدام شود.
رئیس آموزش و پرورش شهرستان رودبارجنوب در 
جنوب کرمان گفت: این دانش آموز دوم دبستان روز 
شنبه در روستای ریگ بحرین از توابع این شهرستان 

توسط معلم خود مورد تنبیه قرار گرفت.
اســماعیل پهلوانی افزود: خانواده این دانش آموز 
مدعی هســتند که علت تنبیه بدنی پسرشان نحوه 
یادگیری در یکی از دروس بوده و معلم اقدام به تنبیه 
وی با خط کش کرده است که آثار جراحت روی بدن 

دانش آموز بطور کامل نمایان است.
وی اظهار کرد: هم اکنون خانواده این دانش آموز 

علیه این معلم دادخواستی را مطرح کرده اند.
کلیپی از تنبیه بدنی این دانش آموز نیز در فضای 

مجازی منتشر شده است.
اواخر ســال گذشــته نیز تنبیه دانش آموزی در 
شهرســتان رودبارجنوب منجر به فرو رفتن مداد در 
پوست سر وی شــد و توبیخ و تعلیق معلم خاطی را 

در پی داشت.

از تشکیل  انقلاب کرج  و  دادستان عمومی 
شعبه ویژه در این شهر برای رسیدگی به جرائم 

انتخاباتی در فضای مجازی خبر داد.
رضا شاکرمی در مورد فعالیت های انتخابات پیش رو 
در شبکه های مجازی، اظهار داشت: دادسرا با همکاری 
پلیس فتا اقدام به رصد شبکه های اجتماعی می کند.

وی در مورد اقدامات دستگاه قضایی برای برخورد 
با هرگونه تخلف انتخاباتی در شــبکه های اجتماعی 
و پیام رســان های موبایلی در آستانه انتخابات اظهار 
داشــت: ماموریتی در این زمینــه به یکی از معاونان 
دادسرای کرج داده شده و فضای شبکه های اجتماعی 
و پیام رسانه ای موبایلی با همکاری پلیس فتا در کرج 

رصد می شود.
شاکرمی افزود: شــعبه ویژه ای برای رصد فضای 
مجازی و جرائم احتمالی در این حوزه تشــکیل شده 
اســت و تمام ســایت هایی که درحال حاضر در حال 
فعالیت هســتند با همکاری پلیس فتا شناســایی و 

رصد می شوند.
 دادستان عمومی و انقلاب کرج با بیان اینکه اگر در 
هر سایت و پایگاه خبری و یا شبکه اجتماعی پیام رسان 
موبایلی برنامه ای در راستای تخریب انتخابات، تخریب 
کاندیدها و دیگر جرائم انتخاباتی دیده شود برای بار 
اول تذکر و در صورت ادامه منجر به جرم شود برخورد 
قانونی با این افراد انجام می شــود. وی افزود: احتمال 
وقوع جرائم انتخاباتی در یکی از پیام رسان های موبایلی 

بیشتر از دیگر نمونه های مشابه است.

رئیس اتحادیه صنف تولیدکنندگان لوستر و 
بلور اصفهان گفت: با واردات بی رویه لوسترهای 
چینی، اکنون 3۰ درصد واحدهای تولیدی لوستر 
در اصفهان تعطیل شده اند و تولیدکنندگان آن 

بیکار هستند.
محمدرضا یراقی اصفهانــی ورود اقلام چینی به 
بازارهای داخلی را ســد راه توسعه و حضور تولیدات 
ایرانی در بازارهای جهانی دانســت و اظهار داشــت: 
لوسترهای چینی ظاهری زیبا ندارند و علاوه بر آن از 
لحاظ مواد اولیه نیز استانداردهای لازم در آنها رعایت 

نشده است.
وی بــا بیان اینکــه واردات لوســترهای چینی 
بزرگ ترین ضربه را به تولیدکنندگان داخل وارد کرده 
است، افزود: لوسترهای چینی از کیفیت پایین در به  
کارگیری مواد اولیه در ســاخت بهره مند هستند، اما 

به دلیل قیمت پایین رقیب لوستر ایرانی شده است.
رئیس اتحادیه صنف تولیدکنندگان لوستر و بلور 
اصفهان بیان کرد: شرایط اقتصادی و واردات بی رویه 
کالاهای چینی به مرحله ای رسیده که وضعیت تولید 
و فروش لوستر شهر اصفهان دچار چالش های جدی 
شــده است. وی بیان اینکه وضعیت فروش لوستر در 
ســال 95 نامطلوب بود، گفت: در ســالی که گذشت 
فشار بسیاری بر فروشندگان و تولیدکنندگان صنایع 

لوستر اصفهان بود.یراقی پیرامون اینکه با کاهش قدرت 
خرید مردم و رکود حاکم بر بازار روبه رو هستیم، اظهار 
داشت: بازار لوستر اصفهان با واردات بی رویه لوسترهای 
چینــی، هیچ گونه خریداری نــدارد.وی ادامه داد: با 
شرایط اقتصادی و کاهش قدرت خرید مردم امسال در 
آستانه شب عید بازار لوستر اصفهان راکد بود و برخی 
فروشــندگان برای رفع امور و کسب معیشت زندگی 

اجناس خود را زیر قیمت ساخت فروختند.

رئیس اتحادیه صنف تولیدکنندگان لوستر و بلور 
اصفهان با ابراز نگرانی از وضعیت موجود کارگاه های 
تولیــدی این صنف در اصفهان، بیان کرد: 110 واحد 
تولیدی و فروشگاه لوستر در اصفهان است که اکنون 
30 درصد این واحدها تعطیل شده اند و تولیدکنندگان 

آن بیکار هستند.
وی گفت: افرادی بــا واردات کالاهای بی کیفیت 
چینی، تیشه بر ریشه واحدهای تولیدی داخلی زده اند.

با واردات لوسترهای »چینی« 

30 درصد واحدهای تولیدی لوستر اصفهان تعطیل شد

 مدیرکل آموزش و پرورش مازندران گفت که بر اساس نتایج 
آخرین سرشــماری کشور که در سال 95 انجام شد، مازندران 

بالاترین نرخ باسوادی کشور را دارد.
ســیدعلی قاسمی در جلسه شورای آموزش و پرورش مازندران در 
ساری، نرخ باســوادی مازندران را به استناد نتایج سرشماری نفوس و 

مسکن، 97 و 61 صدم درصد اعلام کرد.
وی افزود : این نرخ باسوادی مربوط به گروه هدف 10 تا 49 سال است.
مدیرکل آموزش و پرورش مازندران یکی از دلایل کسب رتبه یک 
باسوادی را برگزاری دوره های آموزشی برای افراد بی سواد استان فراتر 

از سهمیه های در نظر گرفته شده از مرکز دانست.
وی افزود: در حالی که سهمیه مازندران برای زیر پوشش قراردادن 
افراد بی سواد برای سال 95 تنها 10 هزار نفر بود ، ولی 10 هزار و 969 

سوادآموز در کلاس های تشکیل شده شرکت کردند.

مازندران
 باسوادترین استان کشور

بهارستان- خبرنگار کیهان: 
بیمارستان 12۰ تختخوابی حضرت امام حسین)ع( با حضور 
معاون اول رئیس جمهور، وزیر بهداشت درمان و آموزش پزشکی، 

افتتاح و مورد بهره برداری قرار گرفت.
دکتر اسحاق جهانگیری همراه دکتر قاضی زاده هاشمی وزیر بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی، سیدحسین هاشمی استاندار تهران و بیژن 
سلیمان پور فرماندار بهارستان با حضور درشهرستان بهارستان بیمارستان 
120 تختخوابی امام حســین)ع( را افتتاح و از بخش های مختلف این 

مرکز درمانی بازدید کرد.
کار احداث بیمارستان 120 تختخوابی امام حسین)ع( که نخستین 
و تنها بیمارســتان شهرســتان 600 هزارنفری بهارستان است از سال 

1388 شروع شده است.
برای ساخت این بیمارستان که در زمینی به مساحت 2 هزار مترمربع 
و زیربنای 8600 مترمربع احداث شده است، 230 میلیارد ریال هزینه 
شده و 250 میلیارد ریال نیز هزینه تامین تجهیزات پزشکی این مرکز 

درمانی بوده است.
بخش های اورژانس، جراحی عمومی، جراحی زنان، کودکان، داخلی، 
آی ســی یو، سی سی یو، آزمایشــگاه، رادیولوژی و 6 اتاق عمل از جمله 

قسمت های مختلف بیمارستان امام حسین)ع( است.

تنبیه دانش آموز باعث استعفای 
رئیس آموزش و پرورش شد دادستان عمومی و انقلاب کرج خبر داد

تشکیل شعبه ویژه برای رسیدگی
به جرائم انتخاباتی در فضای مجازی

افتتاح بیمارستان 120 تختخوابی 
امام حسین)ع( شهرستان بهارستان

کلنگ زنی یک پروژه
هندیجان- خبرنگار کیهان: رئیس اداره شبکه بهداشت و 
درمان هندیجان گفت: مرکز خدمات جامع ســلامت به مساحت 
625 مترمربع با همکاری وزارت دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح 

و دانشگاه علوم پزشکی جندی شاهپور اهواز کلنگ زنی شد.
ناصــر حاتم زاده اظهار کرد: ســاختمان مرکز ســلامت قبلی 

جوابگوی نیازهای مردم شهرستان نبوده و فرسوده شده است.
نفرات برگزیده پرسش مهر

همدان- خبرنگار کیهان: مدیرکل آموزش و پرورش استان 
همدان اعلام کرد: در هفدهمین مســابقه پرسش مهر، آموزش و 
پرورش اســتان همدان با کســب 11 رتبه، با رشد 100 درصدی 

نسبت به سال گذشته خوش درخشید.
مصطفی خزایی افزود: این دوره از مسابقات با حضور فعال بیش 
از 83 هزار و 726 نفر در بخش های دانش آموزی، همکاران و اولیای 

دانش آموزان در سطح مدارس استان برگزار شد.
وی تصریح کرد: از ایــن تعداد، 293 نفر از فرهنگیان و 153 
نفر از  دانش آموزان به مرحله استانی و 9 نفر از فرهنگیان و 2 نفر 

از دانش آموزان به مرحله کشوری راه یافتند.
اعزام زائر بار اولی

* مدیرکل اوقاف و امور خیریه استان همدان از اعزام 30 زائر 
بار اولی، برای زیارت کربلای معلی از محل موقوفات مرتبط با این 

نیت خبر داد.
حجت الاسلام محمد کاروند گفت: در راستای عمل به اجرای 
نیات واقفین از محل درآمد و عواید موقوفاتی که نیت اعزام زائرین 
به عتبات عالیات داشــته اند، تعداد 30 نفر زائر بار اولی به زیارت 

عتبات عالیات اعزام می شوند.
وی با بیان اینکه این طرح همزمان با سراسر کشور اجرا می شود، 
افزود: اعــزام این زائران از محل موقوفات یک همدانی و یکنفر از 

روستای جوزان ملایر و سایر موقوفات استان است.
حجت الاسلام کاروند تصریح کرد: این کاروان روز دوشنبه 11 
اردیبهشت ماه سال جای از محل آستان مقدس امام زاده عبدالله)ع( 
شــهر همدان، برای زیارت کربلای معلی، نجف اشرف، کاظمین و 

سامرا مشرف خواهند شد.
اشتغال معتادان درمان شده

شــهرکرد- خبرنگار کیهان: معاون سیاسی، اجتماعی و 
امنیتی استاندار چهارمحال و بختیاری گفت: مسئولان دستگاه های 
اجرایی استان ایجاد اشتغال بهبودیافتگان مواد مخدر را در دستور 

کار خود قرار دهند.
جعفر مردانی گرمدره تاکید کــرد: به منظور ارتقای وضعیت 
اشتغال بهبودیافتگان مواد مخدر راهکارها و پیشنهادهای کارشناسی 
و علمی از سوی این کمیته ها ارائه تا از گرایش دوباره آنان به سمت 
و سوی مواد مخدر جلوگیری شود. وی افزود: دستگاه های اجرایی 
شامل شهرداری ها، آموزش و پرورش، منابع طبیعی و آبخیزداری، 
دانشگاه ها و سایر اعضای کمیته مشارکت های مردمی ستاد مبارزه 
بــا مواد مخدر چهارمحال و بختیاری، طرح ها، اهداف و برنامه های 

خود در سال 1396 را مشخص کنند.
انتقال آب

* اســتاندار چهارمحال و بختیاری گفت: پروژه انتقال آب بن- 
بروجن تا پایان سال 1396 به بهره برداری می رسد.

قاسم سلیمانی دشتکی افزود: با توجه به تدابیر اندیشیده شده 
از سوی مسئولان ارشد چهارمحال و بختیاری تا هفته دولت امسال 
سه ایستگاه پمپاژ با ظرفیت600 لیتر بر ثانیه برابر یک سوم ظرفیت 

این پروژه بهره برداری خواهد شد.
وی تصریح کرد: در ســال 1395 برای اجرای پروژه انتقال آب 
بن- بروجن یک هزار و 930 میلیارد ریال اعتبار اختصاص پیدا کرد.

فعالیت تاکسی اینترنتی در اصفهان
اصفهان- خبرنگار کیهان: سامانه تاکسی اینترنتی در اصفهان 
آغاز به کار کرد. پس از تهران، اصفهان دومین شــهر کشور است 
که دارای تاکســی اینترنتی شده است. 100 راننده با این سامانه 

همکاری کرده و مسافران را جابه جا می کنند.

ســرانجام پس از کشــمکش های فراوان و در سایه سکوت 
مسئولین استانی ساختمان ســتادی شرکت پایانه های نفتی از 
خارگ به تهران منتقل شد تا باز هم بوشهری ها شاهد بی مهری 

دیگری از نفتی ها باشند.
این موضوع که در چند سال اخیر به مناقشه ای بین مسئولین 
استان و نمایندگان از یک سو و مدیران نفتی از سوی دیگر تبدیل 
شده بود سرانجام در ماه های اخیر به شدت با فعال شدن بعضی 
نمایندگان از دیگر اســتان ها رنگ و بویی تازه به خود گرفت و 
علی رغم پیگیری هایی و وعده هایی که نماینده بوشــهر، گناوه و 

دیلم داده بود اما ظاهرا این رایزنی ها منتج به نتیجه نشد.
ساختمان ســتادی پایانه های نفتی خارگ که به دلیل قرار 
گرفتن در این منطقــه ملزم به رعایت برخی ضوابط به ویژه در 
پرداخت حق آلاینده ها و رسیدگی به محیط پیرامونی پالایشگاه ها 
بود اما اکنون با انتقال از خارگ و قرار گرفتن پرســنل اصلی به 
ویژه مدیریت آن در مرکز و دوری از منطقه چندان خود را مکلف 
به بعضی مصوبات نخواهد دید و قطعا مردم اســتان به خصوص 
خارگی ها از این اقدام نفتی ها متضرر خواهند شــد. متاســفانه 
نمایندگان استان فارس که با پیگیری های متعدد خواستار انتقال 
این ساختمان به شیراز بوده و حتی زمینی را برای این کار فراهم 
کرده بود زیر فشار رسانه ها و مسئولان استان بوشهر به طور موقت 
عقب نشــینی کردند اما با تغییر زمین بازی و به کارگیری دیگر 
نمایندگان و رایزنی  با نفتی ها آنان را مجاب به انتقال ســتاد به 

تهران کردند!
اگرچه سال گذشته در رســانه های استان بوشهر به دفعات 
اعلام شده بود که زمینی در تهران برای انتقال ساختمان ستادی 
شــرکت پایانه ها تهیه شده و حتی اعلام گردید که اطلاعیه آن 
هم در روزنامه های کشوری منتشر شده است اما باز هم مسئولان 
استان بوشــهر نتوانستند از ظرفیت های خود برای جلوگیری از 
این انتقال بهره بگیرند و سرانجام با نهایی شدن آن اعلام شد که 
از تاریخ اول اردیبهشت سال 96 کارکنان ستادی می بایست در 

دفتر تهران حضور یافته و فعالیت خود را ادامه دهند.
با این وضعیت؛ مشــکلات مردم استان به خصوص ساکنان 
جزیره خارگ نســبت به گذشــته دوچندان خواهد شد زیرا در 
زمان وجود این ســتاد در منطقه، مسئولان برای گرفتن حقوق 
مردم با ده ها مشکل مواجه بوده و نفتی ها به صورت قطره چکانی 
خدمات می دادند اکنون که مدیران بلندپایه و ســتادی پایانه ها 
نیز از منطقه خارج شدند دریافت مطالبات مردم که فقط بخش 
کوچکی از تعهدات نفتی ها نسبت به منطقه می باشد با صدها اما 
و اگر روبه رو خواهد شد. به نظر می رسد علی رغم میزبانی خوبی 
که مردم استان از نفتی ها صورت می دهند اما این وزارتخانه هنوز 
هم روی خوشی به استان بوشهر نشان نمی دهد و متاسفانه رسم 
میهمانی را به جای نیاورده و اگرچه ظاهرا در جلســات رسمی 
ادعاهایی را مطرح می کنند اما پشــت پرده رفتارهایی را صورت 

می دهند که مردم استان را می آزارد.
به هر حال؛ ساختمان ستادی شرکت پایانه های نفتی ایران که 
در خارگ مستقر بود برخلاف خواسته افکار عمومی بوشهر اگرچه 
می توانست در مرکز استان به دلیل برخورداری از زیرساخت های 
مناسب به فعالیتش ادامه دهد اما به پایتخت منتقل شد تا باز هم 
حقوق مردم استان بوشهر در حوزه دیگری از وزارتخانه عریض و 

طویل نفت تضییع شود.
بوشهر- علی نجفی

بی مهری نفتی ها به بوشهر 
پایانی ندارد

قم - خبرنگار کیهان:
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: 
خشک شدن سطح دریاچه نمک، گرد و غبار نمکی 
قم و مناطق مرکز کشور را در معرض خطر جدی قرار 

خواهد داد.
محمدرضا طلایی که در دیدار مسئولان اجرایی همایش 
بحران دریاچه نمــک و پدیده گرد و غبار با آیت الله امینی 
ســخن می گفت با اشاره به بحران دریاچه نمک قم، اظهار 
داشت: این دریاچه پیش از این از دو رودخانه بزرگ قره چای و 
قمرود سیراب می شد، اما اکنون این دو رودخانه نیز به دلایل 

مختلف از جمله سدسازی عملا خشک شده اند.
وی با اشاره به عوامل بروز گرد و غبار نمکی در استان 
قم افزود: کاهش ســطح دریاچه نمک مهم ترین عامل بروز 

گرد و غبار نمکی در قم و مناطق مرکزی است.
وی اظهار داشت: وزش بادهای شرقی در چند سال اخیر 
ســبب بروز پدیده گرد و غبار شده است و به همین دلیل 
تلاش کردیم که در همایش بحران دریاچه نمک و پدیده گرد 
و غبار که در روزهای 6 و 7 اردیبهشــت ماه برگزار می شود 
برای مخاطرات جدی که این پدیده دارد، راهکار ارایه کنیم.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در حال 
حاضر وضعیت دریاچه نمک قم به مرز هشدار رسیده است 
و در صورتی که سطح دریاچه خشک شود، خطر ریزگردها 
به همراه غبار نمکی نه تنها اســتان قم بلکه مرکز کشور را 
که یک چهارم جمعیت کشــور را در خود جای داده است، 

تهدید می کند.
وی با تاکید بر اینکه 25 درصد جمعیت کشور در مرکز 
کشــور زندگی می کنند، عنوان کرد: با توجه به خطری که 

در این منطقه وجود دارد باید این محدوده را نمدار کرد.
طلایی با هشــدار جدی نسبت به خشک شدن سطح 
دریاچه نمک گفت: در صورتی که سطح دریاچه خشک شود 

شاهد خطر جدی ریزگردها به همراه غبار نمکی هستیم.
وی یکی از راه های مقابله با پدیده ریزگردها را برداشت 
مجاز از چاه ها و قنات برشمرد و گفت: سال گذشته میزان 
برداشت آب از چاه ها به کمتر از 5 هزار متر مکعب رسید و 

همچنان این روند کاهشی ادامه دارد.
مدیرکل مدیریت بحران استانداری قم هم با بیان اینکه 
105 هزار هکتار از اراضی اســتان مستعد تولید گرد و غبار 
اســت گفت: دریاچه نمک قم خطراتی به مراتب جدی تر از 

دریاچه ارومیه به همراه دارد.
محسن اوروجی از برگزاری همایش »بحران دریاچه نمک 
و پدیده گرد و غبار« در استان قم خبر داد و اظهار داشت: 
از 45 بلای طبیعی شناخته شده در دنیا تاکنون 18 مورد 

آن در استان قم رخ داده است.
وی با بیان اینکه از ســال 90 روند افزایشی گرد و غبار 
در اســتان قم آغاز شد افزود: میزان روزهای آلوده استان از 
3 روز در سال 1365 به 105 روز در سال 94 رسیده است.

اوروجی تصریح کرد: وزش بادهای شــرقی به ســطح 
دریاچه نمک و حوض ســلطان، انقراض کشاورزی و از بین 
رفتن پوشش گیاهی بر اثر کاهش منابع آبی سبب تشدید 
گرد و غبار در استان شده است افزود: سرازیر شدن سالانه 
17 میلیون متر مکعب آب شــور به سمت شهر قم شرایط 
نامناسبی برای استان رقم زده است و بر اساس مصوبه وزارت 
نیرو بنا است 154 میلیون متر مکعب حق آبه زیست محیطی 

اختصاص یابد، اما هنوز این موضوع محقق نشده است.

با خشک شدن دریاچه نمک
خطر گرد و غبار نمکی، قم و مناطق 

مرکزی کشور را تهدید می کند

در سال 1380 مجوز تأسیس یک موسسه پژوهشی را گرفتم و 
برای نشر نتایج تحقیقات درخواست راه اندازی یک چاپخانه را دادم 
که با موافقت اداره کل فرهنگ و ارشــاد اسلامی استان زنجان بنده 
جهت اخذ تســهیلات بانکی به صورت خرید اقســاطی برای خرید 

دستگاه چاپ و افست به بانک عامل معرفی شدم.
در مجموع مبلغ 30 میلیارد تومان تسهیلات در نظر گرفته شد 
که باید از سوی بانک به فروشنده دستگاه ها پرداخت و اقساط توسط 
بنده پرداخت می شد. به هر حال، یک دستگاه به بنده تحویل دادند 
که نو نبود و در همان ابتدای امر از کار افتاد و دستگاه برش هم که 
اصلا به دستم نرســید. به همین خاطر بانک 18 اسفند 1382 در 
نامه ای به ارشاد اعلام کرد به دلیل نقص فنی قسط بندی امکان پذیر 

نیست و قرارداد خرداد 83 فسخ شد.
در ســال 1390 به یکباره اخطاریه ای برای بنده ارسال شد که 
شــما 126 میلیون تومان بدهکار بانک هستید. مرا دادگاهی کردند 
با کلی سند و مدرک وکیل گرفتم ولی پرونده دچار اشکالاتی شده 

که به نظر می رسد شبیه به جعل اسناد باشد.
دادرس پرونده اقدام به صدور رای غیرمســتند کرد تا جایی که 
بنده مجبور به طرح شکایت علیه ایشان شدم. این ماجرا تاثیر بدی 
در زندگی ام گذاشــته و همسرم بیمار شده است. من برای یک کار 
تحقیقاتی ورود کردم ولی سال هاست در دادگاه ها در رفت و آمدم.
علی میناخانی

قرارداد فسخ شد بدهی ادامه دارد

در اثر جاری شــدن سیل در 26 فروردین ماه گذشته تعدادی 
از هموطنان آذرشــهری جان خود را از دست دادند. مسئولان هم 
گفتند آنان در حال تماشای سیل بودند که این حادثه اتفاق افتاد. 
حقیقت آن اســت از زمانی که پل جدید بر روی رودخانه »سئل 
چایی« آذرشهر زده شد، ارتباط روستای غله زار به سمت آذرشهر 
فقط از زیر پل میســر بود و در این مدت به مرور اولین دهانه پل 
آســفالت شــد و تابلو عبور از زیر پل از طرف مراجع در کنار پل 

نصب شده بود.
در این مدت علی رغم اعتراضات مردمی و شورای روستای غله زار 
هیچ اقدامی جهت بهسازی و حصارکشی این مسیر ارتباطی انجام 
نگرفته بود. اما با جاری شــدن ســیل اخیر و جان باختن تعدادی 
هموطنان شبانه تابلو مزبور را جمع آوری کردند. واقعیت این است که 
مردم این منطقه بیشترین آسیب را از نبود زیرساخت های ارتباطی 
ایمن متحمل می شوند. ورودی آذرشهر در محل سه راهی آذرشهر 
جزو خطرناک ترین تقاطع هاست که هر هفته چند تصادف مرگبار 
در آن رخ می دهد و اهالی روســتای غله زار برای رفتن به روستای 
خود مجبورند از این ســه راهی عبور کنند و هنگام بازگشت باید 

از زیر پل بگذرند که هر دو مسیر بسیار خطرناک و ناایمن است.
هدف از بیان این مطلب جلوگیری از تضییع حقوق جان باختگان 
حادثه سیل در منطقه آذرشهر و عدم تکرار چنین فجایعی است که 

در اثر سهل انگاری و کم کاری مسئولان رخ می دهد.
محمدرضا طهماسبی دهخوارقانی

چه کسی مقصر است؟

 امام جمعه موقــت اهواز، مهم ترین مطالبه 
مردم خوزســتان را از رئیس جمهوری آینده، 
سالم ســازی محیط زیست این استان و مقابله 
درســت و منطقی و جدی با معضل ریزگردها 

دانست.
آیت الله محسن حیدری در جمع مردم اهواز اظهار 
کرد: مردم خوزســتان مطالباتی از نامزدهای ریاست 
جمهــوری که در صورت پیروزی هر کدام از آنها باید 

پاسخگو باشند.
آیت الله حیدری نخستین مطالبه مردم خوزستان را 
از رئیس جمهوری آینده سالم سازی محیط زیست این 
استان و مقابله درست و منطقی و جدی با ریزگردها 
دانست.وی افزود: محیط زیست در خوزستان در آستانه 
بحران و یا وارد بحران شده و ریزگردها و گرد و غبار 
نشــانه بارز این بحران است و ریزگردها و گرد و غبار 

حاصل انتقال آب هستند.
وی بــا بیــان اینکه مقابله بــا ریزگردها نباید به 
نهالکاری و مالچ پاشی محدود شود تاکید کرد: منشاء 
گرد و غبار در خوزســتان به ویژه اهواز، خشک شدن 

امام جمعه موقت اهواز: 

مقابله با ریزگردها نخستین مطالبه مردم خوزستان از رئیس جمهور آینده است
مراتع، زمین های کشــاورزی و تالاب ها در اثر انتقال 
آب از سرشاخه رودخانه های خوزستان است بنابراین 
راهکار اساســی بازگرداندن آب به کانون های ریزگرد 

در خوزستان است.
عضو مجلس خبرگان، نهالــکاری در کانون های 
ریزگرد را یک راه حل انحرافی دانست و افزود: وسعت 
کانون های داخلی گرد و غبار در خوزستان در حدود 
600 هزار هکتار اســت که قرار است حدود 30 هزار 
هکتار آن )5 درصد( در پنج ســال نهالکاری شــود و 
امسال هفت هزار هکتار نهالکاری در دستور کار است؛ 
به این معنی که مردم خوزســتان برای نهالکاری این 

کانون ها باید نیم قرن منتظر بمانند.
وی با اشــاره به دیدار خود با رهبرمعظم انقلاب 
در حاشیه اجلاسیه چندی پیش خبرگان اظهار کرد: 
به رهبری عرض کردم تفقد شما مرهمی برای مردم 
خوزستان بود اما طرح نهالکاری که مسئولان دارند اجرا 

می کنند، راهکار اصلی ریزگردها نیست و باید آبی که از 
سرشاخه های کارون انتقال داده می شود را برگردانند. 
زیرا که برای نهال کاری 5 درصد از کانون های ریزگرد 
5 سال زمان نیاز است و برای نهال کاری 100 درصد 
کانون باید یک قرن صبر کنیم تا مشــکل ریزگردها 

حل شود.
آیت الله حیدری افزود: به رهبری عرض کردم که 
طرح های انتقال آب به ویژه ســاخت چهار سد روی 
رودخانه کرخه باعث تعطیل شدن طرح کشاورزی 550 
هزار هکتاری می شود و در این دیدار رهبری فرمودند 
که نظر مــن احیای 2 میلیون هکتــار از زمین های 

حاصلخیز خوزستان بوده، نه 550 هزار هکتار.
وی تجدید نظر در اجرای طرح های انتقال آب را 
دیگر مطالبه مردم خوزســتان عنوان کرد و گفت: بر 
اساس نظر رهبری مطالبه سوم مردم خوزستان احیای 

2 میلیون هکتار از زمین های این استان است.

وی با بیان اینکه اجرای رویه منصفانه در بکارگیری 
نیروهای بومی، دیگر مطالبه مردم خوزســتان است 
تاکید کرد: در ســایر استان ها 50 درصد از نیروهای 
مورد نیاز هر طرح بــه بومی های منطقه، 30 درصد 
به نیروهای همان استان و در صورت لزوم 20 درصد 
را به نیروهای خارج از اســتان اختصاص می دهند اما 
در خوزســتان این رویه برعکس است و 80 درصد از 
نیروها از خارج از اســتان تامین می شود که از دولت 
می خواهیم این رویه را تغییر دهد تا شــاهد بیکاری 

جوانان تحصیلکرده خوزستان نباشیم.
وی افزود: نرخ بیکاری در خوزســتان 25 درصد 

است.
امام جمعه موقت اهواز همچنین رعایت شایسته 
سالاری را از دیگر مطالبات خوزستان برشمرد و افزود: 
از تبعیض و تنگ نظری قومیتی باید اجتناب شود زیرا 
همه اقوام خوزستان مسلمان و شیعه هستند و دادن 
فرصت های شــغلی به همه افراد، روحیه همگرایی و 

وحدت را در بین مردم بوجود می آورد.

رئیس ســازمان صنعت، معــدن و تجارت 
گلســتان با بیان اینکه وضعیت کشت و تولید 
پنبه در حال حاضر خوب نیست، افزود: بیش از 
4۰ کارخانه پنبه پاک کنی در استان داشتیم اما 

امروز تنها 3 کارخانه فعال است.
حســینقلی قوانلو در نشســت تخصصی تولید و 
تجارت پنبه فعالان اقتصادی استان گلستان با اشاره 
به اینکه استان گلستان از گذشته نقش به سزایی در 

تولید پنبه در کشور داشته است گفت:
وضعیت کشت و تولید پنبه در حال حاضر خوب 
نیست و در کشور یارانه ها را باید از سمت گندم به پنبه 
ببریم و قوه مقننه نیز باید از این موضوع حمایت کند.

قوانلو گفت: اگر به ازای هر تن پنبه ســه میلیون 
تومــان یارانه بدهیم 100 هــزار تن هم تولید کنیم 
مبلغ یارانه 300 میلیارد تومان می شود و با این عدد 
می توانیم 50 هزار تن تولید را به 100 هزار تن برسانیم.

وی بیان داشــت: صنعت نساجی به شدت نگران 
هســتیم و باید اقدامی اندیشیده شــود در غیر این 
صورت چــاره ای جز تعطیلی کارخانجات نســاجی 

نخواهیم داشت.

قوانلــو یــادآور شــد: دولــت در کشــور باید از 
تولیدکننــدگان پنبه و صنایــع تبدیلی آن حمایت 
کرده و همانند دیگر کشورها یارانه به صنعت نساجی 

پرداخت کند.
عضو هیئت مدیره انجمن صنایع نســاجی ایران 
هم در این نشســت گفت: کارخانه های پنبه پاک کنی 
در استان گلستان فرسوده بوده و الیاف پنبه را خراب 

وش ها را نابود و ضایعات را در پنبه اضافه می کند.
محمدعلی عامری افزود: ترکیه بزرگترین دشمن 
نساجی ما به شمار می رود و درخواست ما از مسئولان 
این اســت که جنبه اقتصاد پنبــه، پرداخت یارانه و 
حمایت از کشــاورزان و تولیدکنندگان را با هم پیش 

ببرد.
وی تاکید کرد: در قیمت گذاری ها باید شــرایط 
نســاجی ها دیده شــود و وضعیت حال باید مشخص 
شود و با توجه به این نگرش ها قیمت ها مشخص شود.

عضو هیئت مدیره انجمن صنایع نساجی ایران با 
بیان اینکه 4 دسته الیاف پنبه در کشور تولید می شود، 
افزود: گرگان از لحاظ فنی بهترین منطقه برای کشت 

پنبه در کشور به شمار می رود.

رئیس سازمان صنعت و معدن استان:

3۷ کارخانه  پنبه پاک کنی استان گلستان تعطیل شد

کرج- خبرنگار کیهان:
مشاور استاندار و مدیرعامل سازمان همیاری 
شهرداری های اســتان البرز گفت: بیمارستان 
امام خمینی)ره( کرج متعلق به این سازمان است 
و شایعه واگذاری و فروش سهام آن صحت ندارد.

مصطفی باقرنــژاد در گفت وگو با خبرنگار کیهان 
اظهار داشــت: طی چند روز گذشته اخباری مبنی بر 
انتشــار آگهی فروش بیمارستان امام خمینی کرج از 
سوی سازمان همیاری شهرداری های استان تهران در 
فضای مجازی منتشر شد که این اخبار کذب محض 

است و صحت ندارد.
وی گفت: سازمان همیاری شهرداری های استان 
البرز هم اکنون مدیریت این بیمارســتان را در اختیار 
دارد و یا تحویل بیمارســتان در حال اقدامات قانونی 

نقل و انتقال آن به این سازمان است.
این مســئول با رد شایعه فروش و واگذاری سهام 
بیمارســتان امام خمینی)ره( افزود: سازمان همیاری 
شهرداری های استان البرز در حال تنظیم وکالت نامه ای 
است که با دریافت این وکالت نامه این شایعات خاتمه 

می یابد.
باقرنژاد تصریح کرد: پس از انتشار این خبر برخی 
از اعضای شورای شهر کرج واکنش نشان داده و مدعی 

شدند که اجازه فروش بیمارستان را نمی دهند.
مشاور استاندار البرز بیان کرد: متأسفانه برخی از 
اعضای شــورای شهر بدون اطلاع از اصل قضیه اقدام 
به مطرح کردن این قبیل از شایعات در فضای مجازی 
و برخی سایت ها کردند. وی از تجهیز بیمارستان خبر 
داد و یادآور شد: دستگاه ها و تجهیزات جدید مربوط 
به بخش قلب بیمارستان امام  خمینی)ره( در دهه اول 

اردیبهشت ماه سال جاری نصب می شود.

بیمارستان امام خمینی)ره( کرج 
واگذار نمی شود


